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Verslag van de gecombineerde Algemene Ledenvergadering van de vereniging 
Rijswijkse Golfclub en de Algemene Vergadering van Certificaathouders van de B.V. 
Golfbaan Rijswijk, gehouden op 22 juni 2015 in het clubhuis van de Rijswijkse Golfclub, 
Delftweg 59 te Rijswijk. 
 

 
Bestuur in voltalligheid aanwezig 
dhr. F.G (Folkert) Wijnstra     voorzitter 
mw. J.E. (Annelies) Bremer    secretaris 
dhr. P.H.J. (Patrick) Botermans   penningmeester 
dhr. A.J. (Tom) Wesselingh    lid, vicevoorzitter 
dhr. A.H.M. (Arthur) Bartels    lid 
dhr. F. (Fred) Hoogerbrug     lid 
dhr. P.-D. (Pieter-Dirk) Timmermans  lid 
 
Manager 
dhr. R.F. (Bob) Knaap 
 
Verslag 
mw. U. Smeele – namens De Notulist (Voorhout) 
 
 
1. Opening 
De voorzitter opent om 20.05 uur de vergadering en heet iedereen van harte welkom op 
deze vergadering en in het bijzonder de twee ereleden, de heren Aart Hoekert en Eddy 
Jonkers Both. Er zijn 52 certificaathouders aanwezig, 2 certificaathouders-niet-leden, 
1 businessclub lid. Er zijn 6 afmeldingen en 5 machtigingen ontvangen. De agenda wordt 
ongewijzigd vastgesteld.  
 
De voorzitter staat stil bij het overlijden van Mayita Sickesz, Wim Budel sr. en Otto van Beek.  
De vergadering neemt een moment stilte in acht om hen te gedenken.  
 
2. Notulen 24 november 2014 RGC/BV 
Bladzijde 1: De voorzitter heeft een opmerking over punt 1. Helaas is er een naam onjuist 
gespeld. Dit moet zijn: Wim van Spingelen.  
 
Bladzijde 5: De heer Iverus heeft een opmerking over de bespreking van tee-times. Dat is 
een thema geweest, maar is niet terug te vinden. De heer Knaap merkt op dat alle leden 
onlangs uitleg hebben gekregen over een nieuw reserveringssysteem.  
 
Bladzijde 6: De voorzitter heeft een aanvulling op de tekst over het direct aflossen van de 
obligatie bij overlijden. Dat is in beginsel wel zo, maar kan alleen als daar voldoende 
middelen voor zijn. 
 
Bladzijde 7: Mevrouw Van Riet vraagt naar de vorderingen omtrent het voorstel van de heer 
Meeuwissen om een commissie op te richten die voorstellen doet om het onderhoud van de 
baan te beperken. De voorzitter antwoordt dat deze commissie niet is ingesteld omdat het 
bestuur van mening is dat er al genoeg commissies zijn. Er is voortdurend overleg met de 
firma De Ridder over het baanonderhoud. Het contract met De Ridder loopt tot 2017. Door 
De Ridder is de wens uitgesproken om in de toekomst contractueel verbonden te blijven aan 
de RGC. Wellicht is het mogelijk om met een van de golfbanen in de omgeving met dezelfde 
aannemer te werken en zodoende de kosten te beperken.  
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Bladzijde 3: Mevrouw Van Riet heeft een vraag over de DOE-dag. Ze heeft er nog niets over 
gezien. De heer Bartels geeft aan dat deze wordt voorbereid en gepland voor het najaar. 
 
De notulen worden met aanpassing van de naam goedgekeurd en vastgesteld met dank aan 
de notuliste. 
 
3. Ingekomen stukken 
De secretaris laat weten dat een mail is ontvangen van de heer Van Schaik met betrekking 
tot het oponthoud in de baan. De heer Knaap vertelt dat vooral de vierballen in de baan 
vertraging geven. Op zaterdagochtend en zondagochtend worden vierballen niet meer 
toegestaan. Daarnaast wordt er om de acht minuten gestart, zodat er iets minder flights per 
uur de baan in gaan. De inzet van de marshals draagt bij aan de doorstroming op de baan. 
Het vraagt een beetje geduld en begrip voor elkaar. 
 
De heer Van Schaik licht toe dat hij regelmatig door de baan loopt en wordt opgehouden. Hij 
zou de marshals willen vragen om strenger op te treden. De voorzitter geeft aan dat het een 
blijvend punt van aandacht is. Op de website stonden ook suggesties voor een sneller 
speeltempo. Hij adviseert het tempo in de baan te houden, eens om te kijken en ervoor te 
zorgen dat er aansluiting is.  
 
Er is een ingekomen brief van de heer Bremer inzake de verlichting die voortdurend blijft 
branden in de toiletten bij hole 7. Dit is reeds opgepakt. 
 
4. Mededelingen bestuur 
Ledenaantal 
Het aantal leden is: certificaathouders 638, bedrijfsleden 86, expat members 31, en 
sponsorcontracten 34. In vergelijking met voorgaande jaren is er een daling waarneembaar, 
maar toch is er een ombuiging waarneembaar. De peildata wijken soms van elkaar af. 
Vandaar dat de NGF vraagt in het midden van het jaar te meten.  
 
De heer Knaap licht toe dat sponsorcontracten bedrijven zijn waarvan medewerkers spelen. 
De tijd is voorbij dat een bedrijf sponsorde zonder hiervoor een tegenprestatie te verwachten. 
Deze cijfers geven het bestuur aanleiding om hiermee aan de gang te gaan. Vanaf januari is 
een nieuwe lidmaatschapsvorm toegevoegd: een lidmaatschap met beperkt speelrecht (25 x 
18 holes); nieuwe leden zijn niet meer verplicht een obligatie (plus certificaat) te kopen. De 
jaarlijkse contributie voor deze leden ligt ca 25% hoger dan de contributie voor leden mét 
een obligatie. De golfbaan moet beter in de markt worden gezet om het ledental te 
stabiliseren en daar waar mogelijk te laten groeien. Het bestuur geeft hieraan prioriteit.  
 
De heer De Graaff vraagt naar de leeftijdsopbouw van de leden. De voorzitter zegt dat er 
een vergrijzing is van het ledenbestand. De jeugd heeft andere eisen en wensen. De 
tendens is dat mensen maatwerk willen en zich op voorhand niet  lang willen verbinden aan 
een sportorganisatie. Er zijn golfbanen die een andere structuur kennen. RGC kan alleen 
overeind blijven als de baan wordt verhuurd aan greenfee spelers, bedrijven etc. Het streeft 
ernaar om hierin een balans te vinden. De leden spelen een belangrijke rol in het 
aanbrengen van nieuwe leden en zijn de belangrijkste ambassadeurs van de baan. Het 
aantal kennismakingslidmaatschappen is inmiddels 31. De voorzitter stelt dat de RGC op de 
goede weg is, maar dat er nog meer moet gebeuren.  
 
De heer De Graaff komt terug op het vergrijzende ledenbestand. Hij concludeert dat er 
relatief weinig studenten lid zijn, terwijl dit wel een potentiële doelgroep is. In Delft zijn er 
immers circa 15.000 studenten. Ook het aantal jeugdleden is zeer beperkt. De voorzitter legt 
uit dat het aantal jeugdleden in heel Europa terugloopt. Vaak is golf de tweede of derde 
sport, die wordt beoefend. Wellicht kan geprobeerd worden met andere sportverenigingen 
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contact te leggen. Het bestuur is ook met de gemeente in gesprek. Golf spelen kan tot op 
hoge leeftijd. In het kader van volksgezondheid zou dat een belangrijk punt kunnen zijn. 
 
Golfsportzaken 
De heer Wesselingh geeft een toelichting op de competitie 2015. Dit jaar had de club 18 
teams (was 18), waarvan 4 prestatieteams (was 5): 
zondag: 6 heren (was 5) en 2 dames (was 2); dinsdag: 1 dames (was 1); donderdag: 3 
dames senioren (was 3); vrijdag: 3 heren senioren (was 4) en de jeugd op zondag in mei/juni 
3 teams (was 3). 
 
De resultaten: drie poulewinnaars waarvan één promotie; Heren 2 zondag is naar de 
hoofdklasse (Reserve 36-holes) gepromoveerd. De selectie heeft uitstekend gepresteerd dit 
jaar. Er volgt applaus. Heren 1 is poulewinnaar geworden en handhaaft zich in de 1e klasse 
(Standaard 36-holes). Ook voor hen applaus. Heren senioren 1 (18-holes) is poulewinnaar in 
de hoofdklasse geworden en runner-up in de landelijke finale. Hulde! Applaus volgt. 
Voor deze teams ligt vanaf morgen een presentje klaar bij de caddiemaster.  
 
Afgelopen jaar waren er acht degradaties en twee tweede plaatsen. Vorig jaar waren dat  
zes degradaties, maar als eerder gezegd zou 2015 een overgangsjaar zijn. De NGF had 
echter ook een nieuw indelingssysteem opgezet. Daarmee was geen rekening gehouden. 
Wellicht was de indeling niet altijd helemaal reëel als het op speelsterkte aankomt.  
 
Voor 2016 betekent dit voortzetting van de huidige systemen en twee teams in de 
hoofdklasse. Het competitiereglement is nagenoeg ongewijzigd. De inzet blijft gericht op een 
beter resultaat. Er zijn hoge verwachtingen van de selectie.  
 
Mevrouw Van Haaster vindt het jammer dat bij de dames senioren de gezelligheidsteams 
zijn verdwenen. Voorheen waren er ook betere resultaten. De heer Wesselingh geeft aan dat 
prestaties in elke categorie van belang zijn zoals omschreven in het competitiereglement. 
Ook voor nieuwe leden met een (lagere) handicap moet er voldoende plaats zijn. Als leden 
wensen hebben, kunnen zij dit aangeven. Als daar ruimte voor is, zullen de wensen worden 
gehonoreerd. Mevrouw Van Haaster zegt hierop dat van prestatieteams prestaties mogen 
worden verwacht. Twee teams zijn uit elkaar gehaald en achteraf blijkt dat het niets heeft 
opgeleverd. Een aantal teams heeft zich daarom teruggetrokken. Dat waren topteams van 
de vereniging.  
 
De heer Wesselingh geeft nogmaals aan dat gekozen is voor een gebalanceerd systeem, 
gericht op prestatie.  Als blijkt dat het niet of onvoldoende werkt, zal daar zeker naar gekeken 
worden. Vooralsnog zijn daar geen indicaties voor, sterker, afgelopen seizoen zijn zes 
nieuwe leden verdeeld over achttien teams wat vaak niet mogelijk zou zijn geweest in de 
oude situatie. De heer Wesselingh begrijpt het punt en vraagt dit tijd te geven.   
 
5. Jaarverslag RGC 
Het jaarverslag van de vereniging is gepubliceerd op de website. De heer Wolting had graag 
gezien dat het staatje met het ledenaantal in het jaarverslag zou staan. Daarnaast was het 
ook prettig geweest als was aangegeven hoeveel obligatiehouders er zijn. Het zou ook fijn 
zijn als de onderbouwing van de cijfers in woorden was teruggekomen. Hij vindt het verslag 
op dat punt van matige kwaliteit. De voorzitter zegt dat een aantal cijfers nog niet 
beschikbaar was en belooft voor volgend jaar beterschap. Het jaarverslag wordt vastgesteld.  
  
6. Jaarrekening 2014 RGC 
De penningmeester geeft een toelichting op de jaarrekeningen 2014 RGC/BV. De jaar-
rekening is gepubliceerd op de website. De vereniging doet inmiddels zelf de boekhouding, 
maar de accountant verzorgt de jaarrekening.  
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Het boekjaar 2014 is afgesloten met een negatief netto resultaat van € 32.395. Dit wordt ten 
laste van de overige reserves gebracht. De post contributies is in 2014 met circa € 40.000 
gedaald ten opzichte van 2013. De commissiekosten en uitgaven voor prestatieteams zijn in 
2014 gedaald naar € 13.338. Dit was in 2013 € 30.490.   
 
Vanaf 2015 wordt de administratie in eigen beheer gedaan. Voorheen werd dit verzorgd door 
een firma in Purmerend maar dat bleek niet meer goed te werken. Doordat de administratie 
nu zelf wordt verwerkt, zullen de kosten dalen. Voor wat betreft de contributie gaat het 
bestuur er van uit dat het nieuwe obligatieloos lidmaatschap nieuwe leden zal aantrekken. 
Inmiddels is bekend dat de vereniging veertig leden minder heeft. Er wordt gevraagd waarom 
dat niet is aangepast. De begroting, hier genoemd prognose, is in november vastgesteld en 
kon niet worden aangepast.  
 
De voorzitter bedankt de heer Botermans voor zijn inzet. De vergadering stelt per acclamatie 
de jaarrekening 2014 RGC vast.  
 
7. Jaarrekening 2014 BV 
De penningmeester geeft een toelichting op de jaarrekening 2014 van de BV. De BV is btw-
plichtig. 2014 is met een negatief resultaat van € 27.294 na belastingen afgesloten.  
Ten opzicht van 2013 is het resultaat met  € 28.716 verslechterd. Dit wordt met name 
veroorzaakt door de lagere gerealiseerde bruto marge (€ 27.713), hogere bedrijfskosten en 
hogere belastingen. De netto-omzet over 2014 bedroeg € 1.408.314 en is met circa € 45.000 
afgenomen ten opzichte van 2013 o.a. als gevolg van verminderde sponsorinkomsten.  
 
De heer De Graaff vraagt naar de erfpacht waarover in de vorige vergadering is gesproken. 
De erfpacht is erg hoog in vergelijking met andere golfclubs. De voorzitter legt uit dat de club 
een langdurig contract met de gemeente Rijswijk heeft en dat ieder jaar een indexering van 
3% wordt toegepast. Het bestuur probeert om het contract open te breken en denkt dat 
hierop een reële kans is. Het bestuur wil graag goed beslagen ten ijs komen in het overleg 
met de gemeente. Daarom is advies ingewonnen van een notaris.  
 
De heer Dubbeld vraagt waarom in de prognoses de omzet alweer is bijgesteld. De penning-
meester legt uit dat de cijfers per 30 september worden vastgesteld en dat dan een eindejaar 
prognose wordt opgesteld. Dit wordt gedaan op basis van de cijfers van het laatste kwartaal 
het jaar daarvoor. De kosten zijn hetzelfde gebleven alleen de inkomsten blijven achter. 
Daarnaast vallen kosten soms hoger uit dan verwacht. De algemene kosten zijn gestegen 
van € 28.000 naar € 40.000. Een meevaller was de betaling van een afgeschreven debiteur.  

 
De heer Dubbeld merkt op dat de liquiditeit is gedaald en vraagt of dat een trend is en zo ja 
welke maatregelen zijn genomen. De penningmeester bevestigt dat dit zeker aandacht 
behoeft. Het is voor de club van groot belang dat het aantal leden gaat stijgen. Vooralsnog is 
de prognose dat dit jaar hetzelfde resultaat wordt behaald als vorig jaar. Er zijn derhalve 
geen acute problemen.  
 
De heer Iverus begrijpt dat het op den duur bergafwaarts gaat. Wat hem betreft blijven er 
twee mogelijkheden over: een pay&playbaan of de contributie moet worden verhoogd. De 
voorzitter is het eens dat maatregelen moeten worden genomen om het tij te keren en het 
bestuur zet daar ook volop op in. Zoals al gesteld door de penningmeester is er geen sprake 
van een acute situatie. Leden zijn zelf ook verantwoordelijk voor de club en voor het 
aanbrengen van nieuwe leden.  
 
De heer Van Schaik heeft begrepen dat het bestuur gaat investeren in vloerbedekking 
(clubhuis) en afslagplaatsen. Hij wil graag weten of dit inderdaad het geval is. De voorzitter 
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legt uit dat het bestuur van plan is met beperkte middelen de sfeer in het clubhuis te 
verbeteren. De driving range zal niet veranderen geeft de heer Knaap aan.  
 
De vergadering stelt per acclamatie de jaarrekening 2014 van de BV vast. 
 
8. Décharge bestuur 
De kascommissie, bestaande uit de heren H.J. Broerse en R. Jense heeft geen 
bijzonderheden opgemerkt en adviseert derhalve om décharge te verlenen. De vergadering 
stemt hier per acclamatie mee in. 
 
9. Statutenwijziging vereniging Rijswijkse Golfclub 
De statutenwijziging is een uitvloeisel van de tijdens de vorige ALV genomen besluiten 
(zie verslag Algemene Ledenvergadering d.d. 24 november 2014, pagina 7).  
 
De voorzitter geeft een korte toelichting en brengt het voorstel tot wijziging van de statuten 
van de vereniging Rijswijkse Golfclub in stemming. De vergadering gaat akkoord met de 
statutenwijziging. 
 
10. Verkiezing bestuurslid 
De heer A.J. Wesselingh is volgens rooster statutair aftredend en is beschikbaar voor 
herbenoeming. Het bestuur steunt zijn kandidatuur en stelt voor de heer Wesselingh als lid te 
herbenoemen voor een termijn van drie jaar. De vergadering stemt daarmee in.  
 
Formeel zou ook de heer Bartels moeten worden herbenoemd, maar dat is door een omissie 
helaas niet geagendeerd. De voorzitter vraagt evenwel of de vergadering in zou kunnen 
stemmen met zijn herbenoeming. De vergadering stemt hiermee in. 
 
Zoals aangekondigd in de ALV van 18 juni 2014 treedt de heer Hoogerbrug af. De voorzitter 
geeft aan dat de heer Hoogerbrug na zijn voorzitterschap nog een jaar als bestuurslid is 
aangebleven om de inbreng vanuit het verleden mee te geven. De voorzitter dankt hem heel 
hartelijk dank voor alle inzet in het bestuur en andere functies. Er volgt een applaus door alle 
aanwezigen. De heer Hoogerbrug dankt alle leden voor het geschonken vertrouwen en de 
overige bestuursleden voor de samenwerking. 
 
11. Benoeming Kascommissie en Commissie van Beroep RGC 
De kascommissie wordt elk jaar door de Algemene Ledenvergadering benoemd. De heer 
H.J. Broerse treedt af. Het bestuur stelt voor de heer R. Jense te herbenoemen voor een 
periode van een jaar. De vergadering stemt hiermee in. 
 
De voorzitter vraagt of een van de leden zich beschikbaar wil stellen voor de kascommissie 
De heer B. Wolting meldt zich aan. De vergadering benoemt hem tot lid van de 
kascommissie. 
 
De commissie van beroep wordt elk jaar door de Algemene Ledenvergadering benoemd. 
De heer C. Onstwedder treedt af. Het bestuur stelt voor de heren R. Jense en M.R. Plug te 
herbenoemen voor een periode van een jaar. Het bestuur stelt voor mevrouw A.J. van den 
Hoek te benoemen voor de periode van een jaar. De vergadering stemt per acclamatie in 
met deze benoemingen. 
 
12. Rondvraag 
Mevrouw De Graaf zou het plezierig vinden als alle leden via een nieuwsbrief een bericht 
krijgen als een van de leden overleden is, eventueel met rouwkaart. De heer Knaap geeft 
aan dat de kaart altijd in het clubhuis wordt geplaatst. Het is mogelijk de kaart te scannen en 
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te mailen. Echter dat kan alleen als die aan alle leden gericht is. Soms duurt het ook wat 
langer dan gewenst.  

 
De heer Dubbeld is nu een jaar lid en ziet voor het eerst wie  de bestuursleden zijn. Hij 
vraagt of het mogelijk is foto’s van de bestuursleden op de website te zetten. De voorzitter 
zegt toe dit onderwerp in de bestuursvergadering in te brengen.  
 
De heer Holla is niet tevreden over de nieuwe website. Hiervoor is hij langs geweest bij de 
heer Knaap. Die adviseerde hem om contact op te nemen met Mariska van Heel, omdat zij 
hiervoor het aanspreekpunt is. De wensen heeft hij op papier gezet, maar sindsdien heeft hij 
niets gehoord. Zijn klachten zijn dat de website niet goed werkt, er niets te vinden is en de 
informatie niet up-to-date wordt gehouden. Als voorbeeld noemt hij het koningsdagmenu, dat 
er anderhalve maand op gestaan heeft. Hij vraagt of er meer leden zijn, die niet tevreden zijn 
over de website. Een aantal leden steekt hun hand op. Een andere aanwezige geeft aan dat 
de website ook altijd om de gebruikersnaam vraagt. De voorzitter legt uit, dat dit maar 
eenmalig nodig is. De voorzitter is het eens dat er verbeterpunten zijn. Hij geeft aan dat 
mevrouw Van Heel de website nu alleen beheert, waardoor zaken soms wat langer duren. 
Zij heeft gevraagd om ondersteuning.  
 
De heer Holla heeft nog ander punt. De prestatieteams doen het de afgelopen drie jaar erg 
goed, en hebben zelfs de landelijke finale bereikt. Hij vindt het jammer dat daarover zo 
weinig wordt gecommuniceerd door het bestuur. De heer Wesselingh antwoordt dat de juni-
ALV het geëigende moment is om waardering uit te spreken voor hetgeen de prestatieteams 
hebben gedaan; en dat is eerder vanavond gebeurd. Het bestuur heeft slechts een beperkt 
aantal leden. Ieder doet zijn/haar best, maar de aandacht moet verdeeld worden over alle 
teams.  
 
De heer Smit komt nog even terug op het werven van nieuwe leden. Hij wil niet pleiten voor 
het instellen van een nieuwe commissie, maar stelt voor om een brainstormbijeenkomst te 
organiseren. Het idee daarbij is om met een aantal mensen vanuit de vereniging een plan te 
bedenken. De voorzitter bedankt hem voor de suggestie en zegt toe dit mee te nemen.  
 
De heer Dolman sluit zich aan bij de onvrede over de website zeker voor wat betreft het 
boeken van starttijden. Voor gebruikers van Applecomputers is dit helemaal niet mogelijk. 
Bellen blijft ook lastig. Deze inbrengt wordt door diverse aanwezigen gesteund. De voorzitter 
zegt toe dat hiernaar gekeken zal worden.   
 
De heer Iverus brengt in dat het maximeren volgens hem een positieve invloed heeft op de 
baan. Het boekingssysteem via de telefoon is ook een stap in de goede richting. Hij bedankt 
het bestuur hartelijk voor alle moeite. Er volgt applaus.  
 
13. Sluiting 
De voorzitter sluit om 22.00 uur de vergadering onder dankzegging aan de aanwezigen. 


